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Zápis č.17 ze zasedání zastupitelstva obce Stašov 14.12.2023 
(13/2023)  
 
 

 
 
Přítomni: Penias Josef             Omluveni:  
  Frodl Dušan       
  Penias Marián      

Kovařík Petr          Zapisovatel: Vendolský Leoš 
Vendolská Alena     

  Frodl Miroslav           Ověřovatelé:  Penias Marián 
   Mauerová Milada      Kovařík Petr    
   Vendolský Leoš 
 
Zasedání se účastnili 2 hosté 
 

Zasedání bylo zahájeno v 18:07 hod 
Zasedání bylo ukončeno v 19:53 hod 
 
 
Zahájení zastupitelstva 

 

Předsedající konstatovala, že přítomných zastupitelů bylo 8, tedy dostatečný počet a zastupitelstvo bylo 
usnášeníschopné.  
Předsedající navrhla jako zapisovatele Vendolského Leoše a ověřovatele Mariána Peniase a Petra Kovaříka. Jiné 
návrhy předneseny nebyly.  
 

Hlasování:  8 hlasů pro, 0 proti, 0 zdržel/a se. 
 
Předsedající přednesla návrh programu tak, jak byl zveřejněn na úřední desce. 
 
Celý program tedy zní: 

1. Rozpočet pro rok 2024 
2. Rozpočtové opatření č.4 
3. Pozemky 
4. Plán inventur 
5. Plán financování obnovy vodovodu obce Stašov  
6. Poplatky pro rok 2024 

 
 

Hlasování: 7 hlasů pro, 0 proti, 1 zdržel/a se. 
 

Usnesení: Hlasováním počtem hlasů 7 pro byl přijat přednesený program zasedání.   
 
Program schůze: 
 

1. Rozpočet pro rok 2024 
Důvodová zpráva:  
Návrh rozpočtu pro rok 2024 byl přednesen na minulém zasedání zastupitelstva 22.11.2023. Na straně 
výdajů byl předsedající uveden seznam akcí, které bude obec v nadcházejícím roce realizovat. Tento 
seznam byl doplněn o další návrhy zastupitelů, které byly do rozpočtu zahrnuty z rozpočtové rezervy. 
Návrh rozpočtu vyvěšen na úřední desku.  
Jiné návrhy nebo připomínky nebyly. Předsedající dala poté hlasovat o schválení rozpočtu na rok 2024. 
 
Hlasování: 8 hlasů pro, 0 proti, 0 zdržel/a se. 

 

Usnesení č.1: 
Zastupitelstvo obce Stašov schválilo rozpočet obce Stašov pro rok 2024 poměrem 8 hlasů pro. 
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2. Rozpočtové opatření č.4 
Důvodová zpráva: 
Předsedající přečetla změny v rozpočtu vyžadující schválení rozpočtového opatření. Došlo k navýšení 
na straně příjmů zejména v oddíle daní z příjmů právnických osob. 
Na straně výdajů došlo k navýšení o výdaje spojené s restaurováním náhrobků, výdajů spojených se 
sběrem a svozem odpadů a rozšířením kontejnerových stání, náklady na terénní úpravy, a v oddíle 
činnost místní správy výdaje na archivní a skartační službu, IT služby a nákup nového serveru, právní 
služby, BOZP, Munipolis. 
 
V rozpravě vznesl pan Franz dotaz ohledně smlouvy „na větrník“ zda je k nahlédnutí, předsedající 
odpověděla, že smlouva je u právníků, kteří ji revidují.  
Pan Franz se dále dotázal na základě čeho, je stanovena částka za právní služby, bylo mu předsedající 
odpovězeno, že na základě předaných návrhů ze strany investora, které si právní zástupci přečetli, 
stanovili odhad počtu hodin, které se vynásobily hodinovou sazbou.  
Pan Franz se dotazoval jednotlivých zastupitelů, zda tuto hodinovou sazbu znají, 5 odpovědělo, že ne, 
ale někteří zároveň řekli, že ji znát nepotřebují, protože je pro ně důležitý celkový odhad ceny. Další 
konstatovali, že tuto cenu znají. Předsedající dotaz okomentovala, že kdo se o cenu zajímal, tomu byla 
sdělena. 
Debata se pak přesunula na téma podaných stížností k Ministerstvu vnitra panem Franzem a jiných 
dokumentů, které jak sdělil zastupitel pan Vendolský stály obec již 200 tis Kč. Pan Franz uvedl, že 
nedodržujeme nějaká práva, ale nebyl schopen zastupitelstvu sdělit jaká.  
Pan Franz požádal, aby byla dána do zápisu slova zastupitele pana Vendolského, který řekl panu 
Franzovi, že je chalupář, který tu dělá bordel. 
Pan Franz uvedl, že zastupitelé lžou a podvádějí. Na dotaz, zda to opravdu řekl, odpověděl 
samozřejmě. Později uvedl že paní Vendolská, která podává lživé zprávy. K vysvětlení svého tvrzení pak 
uvedl, že si pleteme pojmy s dojmy a že on není ten kdo obci škodí.  
Na dotaz předsedající, proč tedy dne 22.6.2023 založil spolek Krajina Stašov, který má za úkol uchování 
krajinného rázu, mimo jiné zrušení větrné elektrárny, a ten samý den zaslal obci stížnost (Námitky proti 
postupu zastupitelstva), která obsahuje citaci: „Konečně konstatuji, že nejsem v zásadě proti výstavbě 
VTE, trvám však na tom, aby byl zachován postup, který ve věci předpokládají obecně závazné právní 
předpisy.“ 
Rozpracované námitky byly zaslány později na Ministerstvo vnitra, které konstatovalo, že 
zastupitelstvo nejednalo v rozporu se zákonem. Předsedající se dotázala, proč tedy, když MV potvrdilo 
správnost postupu zastupitelstva i nadále „vysírá“. Otázka nebyla zodpovězena. 
Debata se přesunula k pozemkům, které pan Franz využívá bez smluvního vztahu s obcí. Pan Franz 
odvětil že nemá tyto informace. Několika zastupiteli mu bylo řečeno, aby z obecních pozemků 
odstranil oplocení. Po sdělení p.č.3153 odvětil, že to ví, který to je pozemek a že si oplotí všechny své 
pozemky. 
Debata se opět přesunula k výstavbě VTE. Pan Franz sdělil, že neřekl zastupitelstvu, že děláme vše 
špatně, že se jen brání nesmyslné stavbě. Předsedající se dotázala, proč tedy obci navrhoval, že si má 
obec postavit větrnou elektrárnu na vlastní náklady za své peníze, ale je proti výstavbě VTE 
investorem.  
Debata se přesunula na výstavbu nové místní komunikace, která by měla nahradit průjezd přes 
pozemek pana Franze. Pan Franz sdělil, že mluvil se zastupiteli pány Peniasovými, že cestu opraví na 
vlastní náklady a že nikdy nikomu nebránil v průjezdu. Bylo mu odpovězeno zastupiteli, že jej nikdo 
nikdy z bránění průjezdu neobvinil. Vyjednávání zastupiteli Peniasovými bylo vedeno proto, aby se 
nemusela provádět nová komunikace a ušetřily se obci náklady s tím spojené. 
Pan Franz vznesl dotaz, proč chce obec cestu odkoupit. Zastupitelé mu odpověděli, že chtějí cestu 
vyasfaltovat, nemohou takto činit, pokud se nejedná o obecní pozemek, nelze na opravy získat dotaci, 
a majitelé/budoucí majitelé nemovitostí nemohou na majetek získat hypotéku, bez přístupové cesty 
k nemovitosti (nesmí být soukromá). 
Debata se zastupitelem panem Peniasem starším přesunula k vyúčtování za sociální zázemí u hřiště a 
k zamítnuté výstavbě na původní budovu na místním sportovišti. Předsedající předložila zastupiteli 
panu Peniasovi staršímu výpis nákladů vztahují se k výstavbě sociálního zázemí na hřišti, a sdělila stavy 
na účtech obce. Panem Peniasem starším bylo sděleno zastupitelům, že budova mohla stát a na účtech 
by stále zbyla polovina peněz, která tam nyní je. 
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Zastupitelé se tomuto tématu již nechtěli dále věnovat. Bylo řečeno, že takto se odsouhlasilo. 
Zastupitel pan Vendolský poukázal na to, že do dnešního dne nepředložil nikdo využití zamítnuté 
budovy, i když už stejný dotaz vznesla v minulosti nejen předsedající.   
Místostarosta Penias Marián požádal o slovo, že by chtěl vyjádřit svůj názor za mladou generaci, že 
bohužel jezdí slavit oslavy radši někam jinam, protože tady v obci prostě nic není. Předsedající se ho 
dotázala, zda nemůže v budově obecního úřadu uspořádat oslavu pro 40 lidí, když se zde před 
nedávnem konalo setkání cca 55 důchodců, kteří se do budovy vešli. Odpověď zněla ne. Předsedající 
tedy podotkla, že to už je ale problém lidí, protože prostory zde jsou. 
Další návrhy nebo připomínky nebyly. Předsedající dala poté hlasovat. 
 
 Hlasování: 6 hlasů pro, 1 proti, 1 zdržel se. 

 

Usnesení č.2: 
Zastupitelstvo obce Stašov schválilo rozpočtové opatření č.4 poměrem 6 hlasů pro, 1 proti, 1 zdržel. 
 

3. Pozemky 
Pronájem pozemku p.č.144/2 - návrh na dobu pronájmu na 2 roky s výpovědní lhůtou 1 rok 
Důvodová zpráva: 
Předsedající informovala zastupitele o umístění pozemku a stávajících podmínkách pronájmu. Poté 
dala návrh na dobu pronájmu na 2 roky s výpovědní lhůtou 1 rok. Záměr pronájmu byl schválen a 
vyvěšen 22.11.2023.  
Zastupitel pan Kovařík vyjádřil svou domněnku, že pozemek by měl být jeho – převod v minulosti od 
jezdeckého klubu, ale v katastru je pozemek veden jako obecní majetek. Pan Kovařík byl požádán, aby 
se pokusil nalézt příslušné dokumenty a předložil je. 
Jiné návrhy nebo připomínky nebyly. Předsedající dala poté hlasovat.  
 

Hlasování: 5 hlasů pro, 0 proti, 3 zdrželi se. 
 

Usnesení č.3: 
Zastupitelstvo obce Stašov schválilo pronájem p.č.144/2 pro společnost Agronea a.s. Polička na dobu 
pronájmu na 2 roky s výpovědní lhůtou 1 rok poměrem 5 hlasů pro, 0 proti, 3 se zdrželi. 
 

4. Plán inventur za rok 2023 
Důvodová zpráva: 
Předsedající informovala zastupitele o nutnosti schválení každoročního plánu inventur majetku obce za 
rok 2023. Jiné návrhy nebo připomínky nebyly. Předsedající dala poté hlasovat.  
 

Hlasování: 8 hlasů pro, 0 proti, 0 zdržel/a se. 
 

Usnesení č.4: 
Zastupitelstvo obce Stašov schválilo plán inventur za rok 2023 poměrem 8 hlasů pro.  
 

5. Plán financování obnovy vodovodu obce Stašov 
Důvodová zpráva: 
Předsedající informovala zastupitele se zákonnou povinností tvorby peněžních prostředků na obnovu 
vodovodu a jeho výši dále informovala, že je již na 5let odsouhlaseno.  
 

Usnesení č.5: 
Zastupitelstvo bere informaci na vědomí, hlasování neproběhlo.  

 

 
6. Poplatky pro rok 2024 – Poplatek za komunální odpad a odměna pro osoby s TP v obci 

Důvodová zpráva: 
Předsedající znovu informovala zastupitele, že ve vyhlášce již není možno aplikovat slevu pro osoby 
s TP v obci a je nutno stanovit nový postup, jak „slevu“ formou odměny zachovat. Předsedající navrhla 
možnou alternativu, která byla konzultována s Ministerstvem vnitra.  
Návrh odměny: 
Pro osoby s trvalým pobytem v obci Stašov formou poukázky v hodnotě: 200,-Kč do místního 
obchůdku. 
Na odměnu by měla nárok osoba s trvalým pobytem v obci, která splní následující podmínky: 
a) Uhradí poplatek za komunální poplatek do 31.3.2024 
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b) U částek úhrady za celou rodinu (dospělí a děti, které nejsou samostatně výdělečně činné) u částek 
nad 2500,-Kč za rodinu lze rozdělit poplatek na dvě splátky – k 31.3. a k 30.9. daného roku – 
poukázky budou vydány až po úhradě plné částky. 

 
Dle zápisu ze zasedání zastupitelstva ze dne 22.11.2023 se měli zastupitelé do 28.11.2023 vyjádřit 
k danému návrhu, nebo navrhnout svou alternativu pro uplatnění odměny. K tématu se do daného 
data vyjádřili pouze souhlasně dva zastupitelé a místostarosta. 
 
Paní Andrlová vznesla dotaz, proč musí pro slevu/odměnu do místním obchůdku, když si může 
nakoupit jinde levněji. Předsedající odpověděla že dotaz chápe, ale že obec chce podpořit místní 
obchod. 
 
Místostarosta pan Penias Marián poznamenal do debaty, že obec nabízí možnost využít nějakou 
poukázku, a je na daném člověku, zda ji využije, či nikoli. Bavit se o tom, co je levnější nebo dražší je 
také špatně, jde o to, že dostanete poukázku, takže dostane člověk něco ne dráž, ale zadarmo. Je to 
něco, co vám dává obec navíc. 
 
Jiné návrhy či připomínky nebyly. Předsedající dala poté hlasovat. 
 

Hlasování: 5 hlasů pro, 1 proti, 2 se zdrželi. 
 

Usnesení č.5: 
Zastupitelstvo obce Stašov schválilo odměnu 200,-Kč formou poukázky do místního obchůdku pro 
osoby s trvalým pobytem v obci Stašov poměrem 5 hlasů pro, 1 proti, 2 se zdrželi. 
Na odměnu má nárok osoba s trvalým pobytem v obci, která splní následující podmínky: 
a) Uhradí poplatek za komunální poplatek do 31.3.2024. 
b) U částek úhrady za celou rodinu (dospělí a děti do 18 let, které nejsou samostatně výdělečně 

činné) u částek nad 2500,-Kč za rodinu lze rozdělit poplatek na dvě splátky – k 31.3. a k 30.9. 
daného roku – poukázky budou vydány až po úhradě plné částky. 

 
 

 
 
 

  Zapisovatel: ……………………………  
    Vendolský Leoš 

 
 
 
 

  Ověřovatelé: …………………………….   ….……………………………. 
      Penias Marián            Kovařík Petr 

 
 
 
 
 

Starostka:  ………………………….. 
   Alena Vendolská 

 


